
PROTOKOk NrXXXH/2016
z obrad XXXII sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 29 sierpnia 2016r.

Ad.l
Przewodniczajcy Rady —Marek Chwiaikowski otworzyl obrady XXXH sesji Rady Gminy

wDaszynie.
Powitai przyfaylych na obrady sesji: radnycb, soitysow, Wojta —Zbigniewa Wqjter^
Skarbnika Gminy-Danut§ Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego .

Przewodnicza_cy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwat, poniewaz
uczestniczy w niej 12 radnych tj.80% ustawowego skladu Rady. Nieobecni :I.Zawadzka,
J.Kaczmarek, M.Szymanski.

Ad. 2
Przewodniczacy zaproponowai poszerzenie porza_dku obrad o punkt ,JPodj^cie uchwaly w
sprawie przystapienia do sporz^dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzenmego
dziaiki nr ewid.35/1 w obr^bie Goszczynno.

Porza_dek obrad po zmianach:
1. OtVi^arcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj?cie porz^dku obrad.
3. Zapytanla I WOlBe WHl5§ki.
4. Sprawozdanie z dzialalnosci ini?dzysesyjnej Wqjta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej komisji staiych Rady Gminy w Daszynie.
6. Podj^cie uchwafy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna

nalata 2016-2030.
7. Podjecie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok.
8. Podjecie uchwaiy w sprawie przystapienia do sporza^lzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego dziatki nr ewid.35/1 w obrebie Goszczynno.
9. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
10. Przyj?cie protokolow z ostatnich sesji.
11. Sprawy rozne.
12. Zakonczenie obrad.

Ad. 3
Zgioszone zapytania i wnioski:
Radny M.Bawej zapytal o wymian? inwertorow w ogniwach fotowoltaicznych
wytwarzaj^cycb. prajd. Przy usuwaniu awarii wymieniono inwertor o mniejszej mocy.
Kiedy nastapi wymiana o wiejkszej mocy.
Sortys M.Adamczyk zapytaia kiedy bedzie naprawiana droga przez Jablonna^ Czy Wojt
przyjedzie na zebranie do solectwa Jablonna, aby wyjasnic mieszkaiicom dla czego nadal nic
si? nie robi z drogq. przez Jablonn .̂ i kiedy naprawd? bedzie remontowana.
Radny T.Dymny poprosil o przedstawienie oierty sp^dzenia czasu dla dzieci i miodziezy w
okresie wakacji letnich na terenie gminy.
Sottvs E.Zurawicz zapytala czy z budzetu gminy mozna dofinansowac wykonanie wiencow
dozynkowych. Taka forma jest praktykowana w Gminie Grabow.
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Wojt przedstawil sprawozdanie z dziaialnosci mi?dzysesyjnej., ktore stanowi zala_cznik do
protokotu.
Radny T.Dymny poprosil Wojta o szersze omowienie tematu opracowania dokumentacji
projektowej budowy przyla_czy gazowych oraz dokumentacji dotycza_cej terenow
inwestycyjnych dla dzialki w Walewie.
Wojt poinformowa-t ze pojawili si? kolejni chetni przylqczenia do gazu. Wpfyn?ly trzy
zgloszenia z Daszyny. Dlatego jest koniecznosc wykonania map sytuacyjno-
wysokosciowych. Jezeli chodzi o dzialk? w Walewie to zmienila si? kwestia lokalizacji
miejsc parkingowych. Wykonany zostal juz zjazd z drogi krajowej, co wymaga uzgodnien z
Generama_Dyrekcja^DrogKrajowych. Wymagato dokonania aktualizacji dokumentacji.
Po drugiej stronie drogi krajowej rowniezb^dzie wykonany zjazd.
Radny HLDabrowski poprosi-1 o szersze przedstawienie tematu zawartej umowy z firma^P4B w
zakresie uzyskania promesy koncesji na wytwarzanie energii. Czy na obecnym etapie
inwestycji jest juz potrzeba wyst^powania o koncesj? i czyjest to trudne do uzyskania.
Wojt odpowiedzJaJ:, ze w zwiajzicu z wprowadzeniem energii do sieci grnina musi posiadac
pcome§& aby zaklad Efiefge^emy m6gl ktipie od. gminy wyprGdukewan^ easFgî .
Poniewaz przesyl wyprodxikowanego pr .̂d odbywa si§ sieci .̂ publiczn^. gmina musi miec
koncesj?. Mozliwosc wla_czenia do sieci wymaga promesy. Zaklad Energeryczny musi wydac
warunki przyi^czeniowe. Przygotowuj^c si? caiosciowo do zadania gmina korzysta z usmg
firmy, ktora zajmuje si? doradztwem energetycznym i prowadzi dla gminy sprawy zwiajzane z
procedowaniem sieci gazowej. Jezeli chodzi o chlod to na obecng. chwil? nie jest konieczna
promesa z uwagi na ilosc produkowanego chlodu.

Ad, 5
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w dniu 12 maja
2016 r. z tematem: Kontrola wykorzystania swietlic wiejsMch na cele kulturalne.

Na obrady sesji przybyli radni IZawadzka i J.Kaczmarek. Obecnych 14 radnych.

Radny HDabrowsM zapyta} jak funkcjonujg. w zakresie dziaialnosci kulturalnej wybudowane
swietlice wiejskie.
Radny T.Dymny stwierdzfl, ze bardzo malo dzieje si? w zakresie kultury na terenie gminy.
Gmina Daszyna ma najlepsza_ siec obiektow do prowadzenia dziaialnosci kulturalnej, a
najmniej w tym zakresie realizuje dla mieszkancow. Praktycznie nie ma zadnych dzialan
w tym Merunku. Nie ma zadnych ofert sp?dzenia czasu wolnego dla dzieci i mlodziezy.
Radna IZawadzka powiedziala, ze dyrektorzy szkot na jednym z posiedzen komisji
stwierdzili, ze organizowano zaj?cia w okresie ferii w szkoiack, ale nie bylo zainteresowania
ze strony dzieci i mlodziezy.
Raduy J.Kaczmarek stwierdzil., ze wybudowano w gmlnie swietlice, w ktorych. nie si? nie
dziej. Wyremontowano palac w^ Daszynie, ktory stoi pusty i juz odpadaja_ lisrwy.
Gmina pobrala od Pana D.Kaczmarka kaucj? w wysokosci 40.000 zl na poczet remontu
Of6gi. Df6gi Me zf6Bi6n5 f pigfil|dzy file 6daafi6. W5jtem i KaffiffisM nl§z5z% Sfogi pfz^
wywozeniu zwiru i nikt od nich nie wola pieni?dzy. Teraz doszedl jeszcze Oriowski, ktory
wozi zwir jezdza_c przez Nowy Slawoszew i niszcza_c gminna drog?..
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Komisja Rewizyjna przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w dniu 8 kwietnia 2016 r.
w temacie ,,Analiza finansowa projektu ,JDaszyna kraina, OZE- promocja marM lokalnej".

Komisja Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego nie miala posiedzen w okresie miedzysesjnym.

Ad,6
przedstawila objasnienia do zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej

Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Soltys D.Kaczmarek zapytat skad tak wysoka cena dzialek planowanych do sprzedazy?.
Wojt odpowiedzial, ze zabezpieczenie w postaci zbycia dziaiek gruntowych jest wynikiem
zbilansowania srodkow zwiazanych z odzyskaniem Vat-u od inwestycji planowanej budowy
elektrocieplowni. Podatek wchodzi w kwot? zaplaty wykonawcy i na ten czas musza bye
zabezpieczone srodki. Inwestycja bedzie realizowana sukcesywnie i nie przewiduje si?
potrzeby zbycia tych dzialek . Jest to tylko kwestia spi?cia finansowego budzetu.
Radny T.Dynmy zapytal co to ss^ za dzialki. Gdzie si? znajduja_ i czy sa_ to dzialM
zabudowane.
Wojt powiedzial, ze jedna dziaflca jest niezabudowana i znajduje si? kolo Urz?du Gminy, a
druga jest to dziaika, na ktorej znajduje si? budynek po byiym domu kultury.
Radny BLDabrowski zapytal czy wartosci sa_ oparte na wycenie rzeczoznawcow?
Wojt potwierdzil, ze s .̂ wyceny dzialek.
Radny T.Dymny stwierdzil., ze jena z dzialek jest zabudowana znajduje sie tarn budynek,
w ktorym byl sklep Pana Moruzgaly. Radny zapytai Wojta, jak widzi kwesti? budowy
elekffoeieptowm przy wsptMaansowaniii ze tftmy nlemieeMej w kontekgete Mszege
skromnego i tak bardzo obciajzonego kredytami budzetu. Ma to bye inwestycja kosztu okolo
40.000.000 zl, Jezeli jakims cudem uda si? wybudowac elektrocieplownie, to co gmina zrobi
z wyprodukowanym cieplem. Kto b?dzie odbiorca ciepto? Czy wojt moze udowodnic, ze
inwestycja b?dzie przynosila do gminy zyski.
Wojt stwierdzil, ze jeszcze pol roku temu radny pytal, co si? dzieje z budowa_
elektrocieplowni, na ktor^. wydatkowano juz sporo pieni?dzy. Wiec temat budowy powrocil.
Cafy proces przygotowania tego przedsi?wzi?cia rozpoczal si? okolo 6 lat temu. Wamnkiem
bylo doprowadzenie do zbilansowania srodkow finansowych umozliwiaja_cych realizacje.
Cieplo wyprodukowane przez elektrocieptownie b?dzie wykorzystane do ogrzania budynkow
komunalnych, socjalnycn i uzyteczno^ci publicznej. Glownym celem b?dzie wytwarzanie z
ciepla chlodu. Wlasnie ta kwestia przekonala stron? niemiecka do wspotfinansowania
projektu. Projekt pod wzgl?dem ekonomicznym i ekologicznym xizyskal poparcie ministerstw
zarowno strony polskiej i niemickiej. Realizacja odbywa si? przy wspoludziale obu tych
ministerstw. Wojt przedstawil zalery produkcji chlodu z ciepla wytwarzanego przez
elektrocieplownie oraz zarys produkcji i dane techniczne.
Strona niemiecka udziela dofinansowania w wysokosci 1 8.600.000 zl w przeliczeniu na euro
po kursie na dzien podpisania umowy to znaczy 1 lipca 2016 r. Calkowity koszt zadnia
projektowo zblizony jest do kwoty 40.000.0002i . Konieczne jest spi^cie srodkow krajowych.
Gmina jest juz po wst?pnych rozmowach. Oczekujemy na srodki z WFOSiGW oraz na srodki
unijne. Dofmansowanie z Niemiec nie jest kwalifikowane jako pomoc publiczna, ale jako
ftmdusze darowane. Na wkiad wiasny mozna zaliczyc koszty, ktore zostaiy juz poniesione
oraz koszty zaangazowania Urz?du Gminy w przy goto wanie tego projektu. Obecnie
najwazniejszym celem pozostalo uzyskanie dofinansowania po stronie krajowej.
Pod wzgl?dem ekonomicznym ten projekt wpisuje si? w strategi? gminy i nalezy skorzystac z
tej szansy.
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Radm_T Djgnny stwierdzil, ze wszystko na to wskazuje, ze b?dzie tylko jeden odbiorca
chiodu., ktory stanie si? monopolista i rnoze stawiac warunki odbioru.
Radny zapytal jak przedstawia si? sprawa przekazanla srodkow przez stron? nierniecka.?
Wojt poinformowal, ze zawarta zostal urnowa, a zaangazowanie srodkow nastajpi z chwila_
wyboru wykonawcy i uruchomienia calego procesu budowy. Nie mozna uruchomic procedury
bez uzyskania spiecia finansowego calosci przedsi?wzi?cia.
Radny T.Dymny zapytal jak wojt zainierza wydatkowac do konca roku wpisane w budzecie
10.000.000 zl na elektrocieplownie?
Wojt przystapilismy do skladania wnioskow o dofinansowanie z NFOSiGW, RPO. Mozliwe,
ze uda si? uzyskac dofinansowanie do konca roku. Rozpoczynamy juz procedur? przetargow^.
i jak wszystko pojdzie pomyslnie do konca listopada uda si? wylonic wykonawc?.
Stronie niemiecMej zalezy, aby przyznane srodki jak najszybciej wydatkowac.
Radny HLDabrowski zapytal o parametry techniczne urz^dzen, ktore beda,produkowafy ciepto
I cMod w elektrocieptowni.
Wojt przedstawit parametry dotycz^ce urz^jdzen jakie maj^. bye zastosowane przy budowie
elektrocieplowm". Strona niemiecka rowniez przedstawila swoje wymogi w tymzakresie.
PHepiowadaeBie pfzsmfgu musi sdbye si§ M 2a§tdaen tMjayca w dw6cn j^zykaeri! poiskfla
i niemieckim.
Radny H.Dabrowski zapytal o sposob produkcji chiodu.
Wojt przedstawit proces wytwarzania chiodu z ciepla, jaM b?dzie odbywala si? w
elektrocieplowni.
Radny H.Dabrowski przedstawil wyczytana przez siebie zasad? produkcji chiodu.
Zgiosil wniosek, aby Komisja Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego zapoznala si? z calosciq,
dokumentacj^technicznq. i przedstawi! radnym raport na temat danych ekonomicznych
budowy elektrocieplowni.
Radny stwierdzii, ze Niemcy nie dadza^pieni?dzy zaliczkowo. Przekazanie nastajpi po
wykonaniu pewnego etapu inwestycji i rozliczeniu. Wpisanie 10.000.000 zl ze strony
niemieckiej moze skutkowac nie wykonanlem budzetu, co powinno skutkowac w przysziym
roku nie udzieleniem Wojtowi absolutoriuin. Sq. to tylko gierki na papjerze. poniewaz tych
pieni?dzy gmfna nie ma. Nie ma spi?cia finansowego tego zadania i jego realizacja stoi pod
znakiem zapytania. Czy ekonomicznie b?dzie oplacalna produkcja energii przy uzyciu slomy
lub zr?bkow drewna? Obecnie energia produkowana ekologicznie jest najdrozsz^..
Radny ponowil wniosek do Komisji Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego o dokonanie analizy
ekonomicznej tego przedsi?wzi?cia i przedstawienie wynikow Radzie Gminy.
Wojt przedstawil czynniki zwiajzane z produkcja ciepla i chiodu.
Zakonczono dyskusje
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXXII/162/2016 w sprawie zmian w
Wieioletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Wynik glosowania:
Za 8
Przeciw 1
Wstrzymuja_ce 5

pfzyjftS Wi§I§z6§ei4 gl8s6W.
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Ad. 7

Skafbnik Grainy przedstawila uchwal? Nr XXXII/163/2016 r. w sprawie zmian w budzecie
gmlny Daszyna na 2016 r.
Wprowadzane zmiany omawiano przy zmianach w WPF-Ie. Dotycza. srodkow z Niemiec na
elektrociepiowni?, rezerwy oswiatowej i przesuni^c mi?dzy przedsiewzi^ciami.
Skarbnik poinforrnowala, ze jest w trakcie uzgadniania z RIO symbollki zaksi^gowania
srodkow z Niemiec. W tym zakresie moze nastapic poprawka w tresci uchwafy.
Radny T.Dymnv stwierdzii, ze elektrocieplownia wpisana jest pod zadaniem ,Jnteligentne
sieci ", a zdaniem radnego powinna bye o w budzecie przedstawione bardziej
transparentnie. Odrebnie wydzielone w budzecie .
Wojt powiedziai, ze bedzie to rozwazone.
Radny H.Dabrwski zapytal czy planowany do budowy gazoci^g od Janic w kierunku Siarej
Zelaznej bedzie wykonany w tym roku.
Wojt powiedziai, ze w trakcie uzgadniania jest dokumentacja techniczna.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddat pod glosowanie uchwal? Nr XXXH/l 63/2016 w sprawie zmian w
Mdzecie- gmiay DaSzyla na 2016 f.
Wynik glosowania;
Za 8
Przeciw 0
Wstrzymuj^ce 6
Uchwal§ przyj^to wi^kszoscia^ glosow.

Ad, 8
Przewodniczacy odczytaJ: uchwal^ Nr XXXII/164/2016 w sprawie przystapienia do
sporzajdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dzialki nr ewid.35/1 w
obr^bie Goszczynno.
Radny B.Lukaszewski powiedziai., ze zmiana doryczy dziaiki w Goszczyrmie naleza_cej do
tescia. W planie dziaika ma funkcj? terenu zielonego. Poniewaz planowana jest budowa
stadniny w tym miejscu konieczne jest dokonanie zmiany funkcji pod zabudow?.
Nie zgioszono pytafi.
Przewodniczacy poddai pod giosowanie uchwai? Nr XXXII/164/201 w sprawie przystapienia
do sporzajdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dziaJki nr ewid.35/1
w obr^bie Goszczynno.
Wynik glosowania:
Za 14
Przeciw 0
wsEsyaujsey o
Uchwal§ przyj^to jednogiosnie.

Ad.9
Odpowiedzi do punktu 3:
I/ Wystosowano pismo do firmy montujacej ognia fotowoltaiczne wytwarzaja.ce energie o
usuwanie awarii instalacji. Firma win^. za tak liczne usterki obarcza producenta. Tarn gdzie
byia awaria wymieniano na inwektory o mniejszej mocy. Be.da_prowadzone rozmowy z firmg.
w tej sprawie.
2/ Wojt zadeklarowal udzial w spotkaniu z mieszkancami Jablonnej. Obecnie trwa
aplikowanie o pozyskanie srodkow zewn^trznych na modernizacje drog. Mozliwe, ze uda sie
uzyskac dotacj^ z PROW-u. Jezeli gmina otrzyma srodki droga w Jabionnej bedzie robiona.
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Pani ,.M A dataczKk stwierdzila, ze wqjt osobiscie nausi t% Informacje przekazac mieszkancom,
ktorzy 53. zniecierpliwieni, Zwlaszcza, ze robi si? drog? w Upalu dla trzech posesji, a nie ma
pieni^dzy na drog§ przez JaWonn^. gdzie kilka razy dziennie jezdzi autobus szkolny.
3/ Kwestia zaj?c dla dzieci w okresie wakacji to sprawa organizacyjna dyrektorow szkol.
Szerzej ten temat omowiony b?dzie na posiedzeniu komisji.
4/ W tym roku z gminy nie b?dzie pieni?dzy na wience dozynkowe.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze w innych gminach organizacja zaj?c dla dzieci i mlodziezy
zajmuj^. si? domy kultury lub innego rodzaju organizacje. Wojt powinien zainteresov>^ac si^
potrzebami mieszkancow., dzieci i mlodziezy.

Ad. 10
Przyjeto protokol Nr XXX z dnia 13 lipca 2016 r. i protofcal Nr XXXI/2016 z dnia 29 lipca
2016 r.
Radny H.Dabrowski poinformowal., ze przygotowal oswiadczenie w sprawie niejasnosci do
protokoluNr XXV/2016 z dnia 8 marca 2016 r.
Radny odczytal oswiadczenie, ktore stanowi zalq.cznik do protokohi z sesji Nr XXXn/2016 z
dnia 29 sierpnia 2016 r.

Ad.ll
Soltys M. Adamczyk zapytala czy jezeli be^lzie chciala zrobic zebranie mieszkancow solectwa
Jablonna w sali budynku po bylym GOK-u b^dzie musiafa. placic za wynajem?
Zapytala rowniez, jak wyglq.da sprawa odplatnosci w przypadku organizacji
okolicznosciowych spotkan soltysow.
Sekretarz odpowiedzial, ze nie ma oplaty za wynajem sal na zebrania mieszkancow.
Radny J.Kanski zaprosi! sottysow do sali w straznicy OSP Mazew, ktora b§dzie udostepniona
nieodplatnie.
Przewodniczacy zapytal czy Pan Orlowski wyst^powal do gminy o zgod? na przejazd
samocliodaffii ze zwiTem drep paima psez Nmvy Slawoszew. Diaeizegb- nie korzysta 2
drogi powiatowej.
Wojt odpowiedzial, ze nie bylo takiego wystapienia .
Przewodniczacy stwierdzil, ze jezeli samochody Pana Orlowskiego b?da_nadal jezdzic droga_
przez Nowy Slawoszew zgiosi na policj?.
Przewodniczacy zapytai jaka^ gmina oferuje cen? za slom§ do kotitowni?
Wojt odpowiedzia}, ze 160 zl
Radny J.Kaczmarek zglosil do uzupemienia ubytia w drodze asfaltowej przez Nowy
Slawoszew.
Pvadny HLDabrowski zapytal o ostatnio przeslane do Rady Gminy pismo od radcy prawnej
reprezentujajcej Pana Szadkowskiego. Przewodniczacy odpowiedzial, ze czeka na kontakt z
radc% aby przeprowadzic wizj§ lokalna^ drogi, poniewaz pisze co innego niz jest w terenie.
Soltys J.Gasiorowicz zglosij drog? od Opiesina do Odechowa oraz przepust pod droga, kolo
krzyza w Zagrobkach.

Ad.12
W zwiajzku z wyczerpaniem porzq.dku obrad Przewodniczapy zarnkna} XXXII sesj§ Rady
Gminy w Daszynie.

Protokolowala:
D.Kazmierczak.

PRZE

:owski


